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همکارى محمدرضا شریفى نیا  
با یک کارگردان روحانى

محمدرضا شریفى نیا به فیلم سینمایى «ورود و 
خروج ممنوع» به کارگردانى امید آقایى جلیانى 
پیوست. هادى انباردار مجرى طرح فیلم سینمایى 
«ورود و خروج ممنوع» به کارگردانى امید آقایى 
جلیانى درباره زمان تولید این اثر گفت: به تازگى 
پروانه ســاخت این فیلم ســینمایى را دریافت 
کرده ایم و در نظر داریم بعــد از تعطیلات نوروز 
پیش تولید آن را آغاز کنیم از همین رو از اواسط 
اردیبهشــت ماه کار تولید آن آغاز مى شود و به 
فیلمبردارى تمامى سکانس هاى «ورود و خروج 
ممنوع» در تهران مى پردازیم. امید آقایى جلیانى 
خودش یک فیلمساز روحانى اســت، «ورود و 
خروج ممنوع» که بــه تهیه کنندگى مرتضى 
شایسته تولید مى شود، یک فیلم کمدى درباره 
روحانى است که مسئول عقیدتى یک زندان است 
و در این بین اتفاقاتى براى او رخ مى دهد که باعث 
مى شود درس عبرتى براى دیگران باشد. تاکنون 
با محمدرضا شریفى نیا براى ایفاى نقش در این 
اثر به نتیجه رسیده ایم ضمن اینکه در نظر داریم 
بعد از تولید بلافاصلــه «ورود و خروج ممنوع» 
را به نمایش بگذاریم. این روزها آخرین مراحل 
صداگذارى فیلم ســینمایى «ماهى و برکه» به 
کارگردانى على براتى و تهیه کنندگى خودم انجام 
مى شود ضمن اینکه ما نســخه اى از این فیلم را 
براى حضور در سى و هفتمین جشنواره جهانى 

فیلم فجر به دبیرخانه این رویداد ارایه کرده ایم.

آتیلا پسیانى و بهناز جعفرى 
در «سوم آذرشهر»

فیلم ســینمایى «ســوم آذرشــهر» این روزها 
مراحل تدوین نهایى را زیر نظر بهمن کیارستمى 
مى گذراند. فیلم سینمایى «ســوم آذرشهر» به 
کارگردانى کامبیز صفارى و تهیه کنندگى محسن 
امیریوســفى روزهاى انتهایى تدوین را ســپرى 
مى کند. فیلمبردارى این پروژه آذرماه آغاز شد و 
در اواخر دى ماه به مرحله تدوین رسید. فیلمنامه 
«سوم آذرشهر» بر اساس یک قصه واقعى و با طرح 
اولیه کامبیز صفارى و با همکارى ایثار ابومحبوب 
به نگارش در آمده و در آن به موضوع بازگشت از 
مهاجرت و برخورد مهاجران با خرده فرهنگ هاى 
جدیدى که در غیاب آنان شکل گرفته و آسیب هاى 
اجتماعى تازه اى که متوجه آنان اســت، اشــاره 
مى شود. آروشا بیگى، آتیلا پسیانى، بهناز جعفرى، 
خسرو پسیانى، صدف عســگرى، احسان امانى 
و حسام نورانى از جمله بازیگران درام اجتماعى 
«سوم آذرشهر» هستند. از جمله سرمایه  گذاران 
این فیلم مى توان به امیرحســین نفر (موسسه 

فرهنگى هنرى دى) اشاره داشت.

امکان تماشاى فیلم سینمایى 
«یه وا» به دوزبان ارمنى 

و فارسى
تیزر فیلم سینمایى «یه وا» به کارگردانى آناهید 
آباد در نخستین روز اکران سراسرى رونمایى شد. 
ساخت این تیزر را مرتضى موحدى برعهده داشته 
است. این فیلم امکان نمایش به دو زبان ارمنى 
(با زیرنویس فارسى) و فارسى را در سینماهاى 
کشور خواهد داشت. «یه وا» داستان زنى است 
که به اتهام قتل همســرش تحت تعقیب است. 
او براى حفاظت از دخترش فرار را پیشــه کرده 
و به ناچار به روستایى دور دســت پناه مى برد. 
«یه وا» نخستین ساخته آناهید آباد حضور در 24 
جشنواره بین المللى و دریافت چندین جایزه را در 

کارنامه خود دارد.

«عمو نوروز» به مرکز 
گسترش آمد

انیمیشن سینمایى «عمو نوروز» به کارگردانى 
فرنوش عابدى، در مرکز گسترش سینماى مستند 
و تجربى تولید مى شــود. پس از امضاى قرارداد 
تولید «دزد رویاها» به کارگردانى و تهیه کنندگى 
روانبخش صادقى و «آبتین» به کارگردانى هیون 
جوکیم و تهیه کنندگى على نورى اســکوئى، 
ســومین قرارداد تولید انیمیشن سینمایى در 
مرکز گسترش به امضا رسید. در خلاصه داستان 
انیمیشن سینمایى «عمو نوروز» به کارگردانى 
و تهیه کنندگــى فرنوش عابدى آمده اســت: 
«سال هاست کســى از عمو نوروز خبرى ندارد. 
بهار از یاد همگان رفته و زمستان سرد و سخت 
زندگى را از بین برده اســت. بردیا با کمک کدو 
قلقله  زن، درازپا و دوستانش، براى نجات خانواده 
خود سفرى دور و دراز را به منظور یافتن عمو نوروز 
و بازگرداندن بهار آغاز مى کند، اما نیروهاى خبیث 
مانع راهشان مى شوند...» فیلمنامه «عمو نوروز» 
تا پایان فصل بهار نهایى شــده و این انیمیشن 

سینمایى وارد پروسه  تولید خواهد شد.

فصل دوم سریال «سرنخ»
 به جریان افتاد

کیومرث پوراحمد نگارش ســیزده قسمت از 
مجموعه 26 قسمتى پلیسى، معمایى «سرنخ2» 
را تمام کرد. على قائم مقامى تهیه کننده مجموعه 
«ســرنخ2» گفت: نگارش سرى دوم مجموعه 
«ســرنخ» پس از گذشت ســال ها به سفارش 
مرکز سیما فیلم توســط آقاى پوراحمد شروع 
شد و تاکنون ســیزده قســمت از این سریال 
بیست وشش قســمتى به پایان رسیده است. 
آقاى پوراحمد مشغول ساخت فیلم سینمایى 
«تیغ و ترمه» براى شــرکت در سى و هفتمین 
جشنواره فیلم فجر شد و با پایان این کار، مجدد 
نگارش قسمت هاى دیگر این مجموعه را شروع 
کرد. با پایان نگارش فیلمنامه، تولید کار براى 

پخش از شبکه دو سیما شروع خواهد شد.
«سرنخ» مجموعه اى تلویزیونى به کارگردانى، 
نویسندگى و تهیه کنندگى کیومرث پوراحمد 
بود که در سال 1375 در ژانر پلیسى و معمایى 
ساخته و از شبکه اول سیما پخش شد. «سرنخ» 
ماجراى یک پلیس اصفهانى به نام امیرحسین 
اوصیا به همراه دستیارش بود که سعى در حل 
معماها داشــت و جهانبخش ســلطانى، بهزاد 
خداویســى و پروین دخت یزدانیان بازیگران 

آن بودند.

على اصحابى: نگاه هنرمندان 
و تهیه کنندگان به موسیقى 

«بیزینسى» شده است
على اصحابى خواننده موسیقى پاپ قصد دارد 
پس از سه ســال با انتشــار چند تک آهنگ و 
برگزارى کنسرت به عرصه فعالیت هاى حرفه اى 
موسیقى بازگردد. او در باره فعلیت اخیر خود و 
بازگشت به این عرصه بعد از سه سال مى گوید: 
در حال حاضر نگاه هنرمندان و تهیه کنندگان به 
هنر موسیقى اصطلاحاً «بیزینسى» شده است، 
در صورتى که اوضاع انتشار آلبوم در دهه 1380 
مناسب بود. با این توصیف دیگر بعید مى دانم 
که بخواهم آثارم را در قالب آلبوم منتشر کنم، 
چون به نظرم در حال حاضر انتشار آلبوم هیچ 
توجیه اقتصادى و هنرى ندارد. برنامه ریزى براى 
کنسرت در حال انجام است، بنابراین احتمالا 
پس از انتشــار تک آهنگ هاى جدید دوباره به 
صحنه بازخواهم گشــت، اما فعلاً تمام تمرکز 

خود را روى تک قطعات گذاشته ام.

سینماى ایران

گران شدن بلیت سینماها در سال 98 هنوز قطعى نیست
همزمان بــا اعلام اکــران فیلم هاى نــوروز 98 و ترکیــب نهایى 
سرگروه هاى سینمایى در هفته اى که گذشت، مهم ترین مسئله اى 
که در حال حاضر برنامه ریزى براى اکران سال آینده را تحت الشعاع 
قرار داده و هنوز تصمیم نهایى درباره آن گرفته نشده، قیمت بلیت 
سینماهاست. اسفندماه سال گذشته شوراى صنفى نمایش براى 
سال 97 تصمیم به افزایش قیمت بلیت سینماها به 20 هزار تومان 
داشت که این امر با توجه به شرایط اقتصادى حاکم بر جامعه عملى 

نشد، هرچند قیمت بلیت براى ســینماهاى درجه یک به 15 هزار 
تومان رسید. امسال نیز همچنان بحث افزایش قیمت بلیت سینماها 
براى اکران 98 در دستور کار شوراى صنفى قرار دارد هرچند هنوز 
تصمیم نهایى در این زمینه گرفته نشده است. با شرایط اقتصادى 
موجود در جامعه افزایش قیمت بلیت ســینماها مى تواند منجر به 
حذف این کالاى فرهنگى از ســبد خانواده هاى کم درآمد شود و 
از سوى دیگر افزایش قیمت تولید فیلم در سینماى ایران و هزینه 

نگهدارى و تجهیز سالن هاى سینمایى تصمیم گیرى در این زمینه 
را سخت کرده است. على سرتیپى ســخنگوى شوراى عالى اکران 
درباره افزایش قیمت بلیت سینماها در سال 98 گفته است: هنوز 
به نتیجه قطعى در این زمینه نرسیده ایم، این امکان وجود دارد که 
افزایش حداقلى در بلیت سینماها داشته باشیم و البته این مسئله 
هنوز مشخص نیست، به هر حال نتیجه قطعى در این زمینه از سوى 

شوراى صنفى نمایش اعلام مى شود.
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تلویزیون

پاسخ به تمام پرسش ها درباره موسیقى فجر
در نشست نقد و بررسى سى و چهارمین جشنواره موسیقى فجر؛

نشســت نقد و بررسى ســى و چهارمین 
جشنواره موسیقى فجر با حضور على ترابى 
رئیس جشنواره و مدیرکل دفتر موسیقى 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامى و شهرام 
صارمى دبیر اجرایى این دوره از جشنواره 
در تالار اجتماعات دفتر موســیقى وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامى برگزار شد. در 
این نشست به پرسش هایى درباره حضور 
بانوان و گروه هــاى خارجى، انتخاب دبیر 
آتى و همچنین اجراى آثار دبیر جشنواره 
ســى وچهارم، گنجاندن بخــش پاپ و 
غیررقابتى بودن جشنواره پاسخ داده شد 
که در ادامه این مطلب بخشى از توضیحات 

مسئولان اجرایى جشنواره را مى خوانید.
على ترابى مدیرکل دفتر موسیقى وزارت 
ارشاد در ابتداى این نشست خبرى گفت: 
شــاید امروز در یک جایگاهى ایستاده ایم 
که مى توانیم با آرامش بیشترى به اتفاقات 
و حواشى جشنواره نگاه کنیم و من واقعاً 
از همه دوســتانى که طى ایــن مدت با 
یادداشت ها و نقدها ما را از مشکلات آگاه 
کردند، ممنون هستم. امیدوارم این تجربه ها 
در مســیر کارهاى فرهنگى کشور فضاى 
موثرى را ایجاد کند. به هر حال برگزارى 
جشنواره موسیقى فجر از هزینه بیت المال 
صورت مى گیرد و لازم اســت فضایى به 
وجود بیاید که بتوانیم مشکلات را کم کنیم. 
شوراى ارزیابى جشنواره موسیقى پس از 

جشنواره برگزار شد، اما هنوز در این حوزه 
تصمیم گیرى نهایى صورت نگرفته است. 
البته ما مبنایى براى انتشــار این گزارش 
نداریم، اما در اینکه بخواهیم پیرامون این 
موضوع به جمع بندى هاى لازم برســیم، 
باید به این نکته اشاره کنم که بعد از پایان 

تعطیلات نوروزى این اتفاق مى افتد.
امکان رقابتى شــدن بخش 

«پاپ» را نداریم
درباره برگــزارى بخش موســیقى پاپ 
جشــنواره، همواره صحبت هاى مختلفى 
وجود دارد که هر ســاله پس از برگزارى 
جشــنواره حرف و حدیث هاى مختلفى 
پیرامون این موضوع مطرح مى شــود. به 
هر حال درباره موضوع رقابتى شــدن این 
بخش هم باید گفت که فعلاً امکان رقابتى 
شــدن وجود ندارد، زیرا چنین رویکردى 
موجب ریزش مخاطب مى شــود، اما من 
اعتقاد دارم که باید در این حوزه توازنى ایجاد 
شود که هم جنبه حرفه اى جذب مخاطب 
مورد توجه باشــد و هم مباحث حرفه اى 
حوزه موســیقى پاپ نیز موردتوجه قرار 
گیرد. انتخاب شاهین فرهت کاملاً بر اساس 
انتخابات شوراى سیاست گذارى جشنواره 
صورت گرفته و من به هیچ عنوان به صورت 
شخصى نسبت به این انتخاب اقدام نکردم. 
به هر حال بدانید خــارج از آیین نامه هیچ 
کارى به صورت شخصى انجام نشد. بدانید 
ضوابط انتخاب دبیر در شــرایطى بود که 
خروجى آن از سوى شوراى انتخاب دبیر، 

صورت گرفت و چیــز دیگرى خارج از این 
چارچوب نبوده است. درباره فقدان حضور 
مجموعه خانه موسیقى در برنامه ریزى هاى 
مرتبط با جشنواره برخلاف سال هاى قبل 
هم باید بگویم ما دعوت هاى لازم را انجام 
دادیم، اما اینکه دوستان در این دوره حضور 
نداشتند را باید از دوستان خانه موسیقى 
بپرسید. ما در حوزه تبلیغات و اطلاع رسانى 
نواقصى داشتیم ضمن اینکه در حوزه تعدد 
آثار به صحنه رفته از سوى شاهین فرهت 
هم باید بگویم که این انتقادها را مى پذیرم 
و امیــدوارم در دوره هاى دیگــر بتوانیم با 
استفاده از راهنمایى شما عزیزان اهل رسانه 

شرایط مناسب ترى را فراهم کنیم.
انضباط مالى در بزرگ ترین 
جشنواره فجر 40 سال گذشته

هیچ ســالى به لحاظ تورم با سال 97 قابل 
مقایسه نبود، اما امســال با توجه به اینکه 
به دلیل وسعت برگزارى شاهد بزرگ ترین 
جشــنواره موســیقى فجر در چهل سال 
گذشته بودیم، تمام اتفاقات مالى که براى 
جشنواره افتاد به شدت با انضباط صورت 
گرفته است. در حوزه تســویه حساب ها 
هم باید بگویم که در ظرف سه روز تمامى 
گروه هاى جشنواره موسیقى فجر این دوره 

دستمزد خود را دریافت کردند.
از فقدان حضــور هنرمندان 

بزرگ تا کیفیت اطلاع رسانى
شهرام صارمى دبیر اجرایى سى و چهارمین 
جشنواره موسیقى فجر هم در این جلسه با 

اشاره به برخى انتقادات مطرح شده از سوى 
برخى رسانه ها درباره جشنواره موسیقى 
فجر امسال گفت: ما براى حضور هنرمندان 
بزرگ در جشنواره امسال با همه صحبت 
کردیم، اما برخى از دوستان یا دستمزدهاى 
زیادى را خواستار بودند یا خودشان مایل به 
شــرکت در این دوره نبودند. این در حالى 
اســت که برخى برخوردهاى جناحى هم 
باعث مى شود که موسیقى نیز تحت تاثیر 
این موضوع قرار گیرد. شــما بدانید وقتى 
جشنواره در یک کانالى قرار مى گیرد، دیگر 
به دوستى با شهرام صارمى نگاه نمى کند 
و شرایطى را فراهم مى کند که هنرمندان 
شاخص در این عرصه حضور داشته باشند. 
ما در ایــن دوره ها با خیلــى از هنرمندان 
صحبت کردیم که متاسفانه به دلیل بضاعت 
مالى جشــنواره اتفاق نمى افتاد. خیلى ها 
فکر مى کنند امســال بخش موســیقى 
کلاســیک جشــنواره یکى از بخش هاى 
پررنگ جشنواره بوده در حالى که در سال 
جارى 17 گروه موسیقى کلاسیک و 25 
گروه از سبک هاى دیگر در جشنواره حضور 
داشتند. درباره اطلاع رسانى بروشورها هم 
باید بگویم که اصلاً ما قصدى نداشتیم که 

بروشورى را منتشــر کنیم، اما در روزهاى 
منتهى به جشــنواره به دلیــل ضرورت 
اطلاع رسانى کنسرت ها بروشورهایى را در 
دقیقه نود تهیه کردیم که مى دانیم داراى 
معایبى هــم بودند. به همیــن جهت این 
نقد را مى پذیریم که در ایــن حوزه دچار 

آسیب هایى بودیم.
دشوارى دعوت از گروه هاى 

شاخص بین المللى
امیر بکان عضو شــوراى سیاست گذارى 
سى وچهارمین جشنواره موسیقى فجر هم 
درباره نحوه انتخاب گروه هاى شرکت کننده 
در این رویداد گفت: طبیعتاً ما هم دوست 
داشتیم که گروه هاى بهترى در جشنواره 
حضور پیدا مى کردند. زیرا این گروه ها در 
حوزه کارى خود برنامه ریزى هایى دارند که 
باید بر اساس آن تقویم عمل کنند و چون 
شرایط سیاسى ما هم در فضاى ویژه اى است 
بنابراین دعوت از گروه هاى شاخص سخت تر 
مى شود. شما این را بدانید که ما براى حضور 
گروه هاى بین الملل در جشــنواره و البته 
دعوت از گروه هاى شــاخص ایرانى نهایت 
تلاش خودمان را انجام دادیم، اما متاسفانه 

برخى ها تمایل به حضور نداشتند. 

فخري زمان / گروه فرهنگ و هنر
 fakhri.zaman@gmail.com

فرهنگ وهنر
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عکا سخانه

برگزارى جشنواره نوروزى 
سین هشتم
جشنواره نوروزى سین هشتم 
در کاخ نیاوران برگزار شد.

آیین نوروز خوانى در 
مازندران

نوروز خوانى یا بهارخوانى یا 
نوروزى، گونه اى از آوازخوانى 

است که در گذشته در ایران رواج 
داشته است. خاستگاه این گونه 
آوازخوانى بیشتر در استان هاى 

مازندران و گیلان بوده است.

ویلیام مروین درگذشت
«ویلیام اســتنلى مروین» شاعر آمریکایى برنده 
جایزه پولیتزر در 91 ســالگى درگذشت. او که 
شاعرى ضد جنگ بود و علیه تخریب محیط زیست 
و جنگ ویتنام اعتراض مى کرد در 30 سپتامبر 
سال 1927 در شــهر نیویورك به دنیا آمد. پدر 
مروین کشــیش کلیساى پروتســتان بود. او در 
جوانى به اروپا رفت و به خاطر علاقه اش به ترجمه  
آثار ادبى پرداخت. او نخستین کتاب شعرش را  به 
نام «نقابى براى ژانوس» در سال 1952 منتشر  
کرد  که  برنده  جایزه «شــاعران جوان»  شد. این 
شــاعر در فاصله  ســال هاى 1956 و 1957 در 
کمبریج و ماساچوســت نمایش نامه مى نوشت . 
مروین در ســن 91 ســالگى در هاوایى دارفانى 
را وداع گفــت. مروین برنده جایــزه  پولیتزر بود 
و  در طول دوران فعالیت ادبــى خود به  بیش از 
20 کتاب با مضامین الهام گرفته شده از اساطیر 
و افسانه ها تا اعتراض هاى آتشین درباره تخریب 
محیط زیســت و حتى جنگ ویتنام پرداخت. او  
همچنین عضویت در موسسه ملى هنر و ادبیات 
آمریکا را درسال 1972رد کرد، اما پنج سال بعد 

در سال 1977 تصمیم خود را تغییر داد و عضو این 
نهاد ادبى شد. از دیگر جوایز او مى توان به جایزه 
ملى کتاب براى «مهاجرت» در سال 2005 اشاره 
کرد. او در سال 1971 با مجموعه شعر «نردبان بر» 
و در سال 2009 براى «سایه شباهنگ» موفق به 

کسب جایزه پولیتزر شد.

اعلام اسامى داوران بخش شعر 
جشنواره بین المللى 

«شعر و داستان انقلاب»
یازدهمین جشــنواره بین المللى «شعر و داستان 
انقلاب» کــه هم زمان بــا هفته هنــر انقلاب در 
فروردیــن 98 برگزار مى شــود، داوران خود را در 
بخش شعر معرفى کرد. کبرى بابایى، سید حبیب 
نظارى، افسانه شــعبان نژاد در بخش شعر کودك 
و نوجوان، على داوودى، محمدرضــا روزبه و رویا 
شاه حسین زاده در بخش شــعر نو و نیمایى، امید 
مهدى نژاد، محمدسعید میرزایى و محمدحسین 
نعمتى در بخش شعر ســنتى (کلاسیک)، اشعار 
راه یافته بــه مرحله رقابت یازدهمین جشــنواره 
بین المللى شعر و داستان انقلاب را داورى مى کنند. 

دنیاى موسیقى
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